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Protokół  Nr LXIII/2024 

z sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu 22 lutego 2024 roku 

w godz. od 1600 do 1830 

 

W sesji uczestniczyło 13 radnych (ustawowo 15 radnych)   

Obecni (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,   

Florczyk Damian, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

Nieobecni radni (2):   Gałczyński Jacek, Wojciechowska Elżbieta 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

1) Burmistrz – Marek Rożek 

2) Kierownik Posterunku Policji w Borku Wlkp. – Mateusz Szewczykowski 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, powitał wszystkich 

radnych oraz gości. 

Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych i Rada jest 

władna do podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum (nieobecny radny Andrzej 

Kubiak). 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXII  sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie Borek Wlkp. w 

roku 2023 oraz potrzeby związane z realizacją zadań na rok 2024. 

5. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

7. Sprawozdanie z działalności za rok 2023: 

1) Komisji Rewizyjnej; 
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2) Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich; 

3) Komisji Oświaty i Spraw Społecznych; 

4) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

     8. Plan pracy na rok 2024: 

1) Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich; 

2) Komisji Oświaty i Spraw Społecznych. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024; 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Borek Wlkp. na lata 2024   

3) – 2031; 

4) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Aktywności Zawodowej 

w Leonowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy 

Borek Wlkp.; 

5) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2024 r.; 

6) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Borek Wlkp. w 2024 roku; 

7) wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Borek Wielkopolski w 

Stowarzyszeniu „Wielkopolska z Wyobraźnią” tworzącego Lokalną Grupę Działania; 

8) przyjęcia od Powiatu Gostyńskiego w 2024 roku zadań polegających na utrzymaniu 

dróg powiatowych w zakresie koszenia poboczy i przycinania odrostów krzewów; 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. 

Pocieszenia NMP  w Borku Wielkopolskim; 

10) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnym Rady Miejskiej Borku  

Wielkopolskiego; 

11) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet sołtysów i przewodniczącego Osiedla 

Borek Wielkopolski; 

12) zwrotu kosztów podroży służbowych radnych gminy, 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na realizację zadań 

inwestycyjnych obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

11. Wolne głosy, wnioski i informacje.  

12. Zakończenie. 
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Przewodniczący Rady - na prośbę Burmistrza wnioskuję o wprowadzenie do porządku sesji 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 

3 lata lub na czas nieoznaczony, który został omówiony na posiedzeniu wspólnym Komisji. 

 

Obecny radny Andrzej Kubiak 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 

protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Leszek Chałupniczak, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji po wprowadzonej zmianie: 

Punkty od 1 do 9 bez zmian 

Pkt.10. podpunkty od 1) do 12) bez zmian 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. 

Punkty 11 i 12  bez zmian. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Za przyjęciem przedstawionego porządku sesji głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik  

nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 
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Ad. 3. Przyjęcie protokołu  z obrad  LXII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z LXII sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 21 grudnia 2023 roku i był wyłożony na 

stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni 

zgłaszają uwagi do protokołu. 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z LXII sesji Rady głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół głosowania imiennego stanowi załącznik  

nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Leszek Chałupniczak, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

Ad.4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny w Gminie  

          Borek Wlkp. w roku 2023 oraz potrzeby związane z realizacją zadań na rok 2024. 

Przewodniczący Rady - sprawozdanie zostało szczegółowo omówione na posiedzeniu 

wspólnym Komisji Rady ponadto sprawozdania zostały zamieszczone na stronie internetowej 

Gminy Borek Wlkp., materiały przesłano również radnym na pocztę e-mail, wobec 

powyższego nie będą odczytywane. 

Sprawozdanie stanowi załącznik  nr 5 do niniejszego protokołu. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

Do w/w sprawozdania radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Do w/w sprawozdania radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Ad.7. Sprawozdanie z działalności za rok 2023: 

1)  Komisji Rewizyjnej 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji – Artur Osowicz, stanowi ono załącznik 

nr 8 do niniejszego protokołu. 

2)  Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich  

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji – Radosław Andrzejak, stanowi ono 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

3) Komisji Oświaty i Spraw Społecznych  

Sprawozdanie przedstawił Z-ca Przewodniczącej Komisji – Tomasz Szczepaniak, stanowi 

ono załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 4) Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji – Andrzej Kubiak, stanowi ono załącznik 

nr 11 do niniejszego protokołu. 

Uwag nikt nie zgłosił. 

 

     Ad.8. Plan pracy na rok 2024: 

1) Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich  

Plan pracy przedstawił Przewodniczący Komisji – Radosław Andrzejak, stanowi ono 

załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

2) Komisji Oświaty i Spraw Społecznych  

Plan pracy przedstawił Z-ca Przewodniczącej Komisji – Tomasz Szczepaniak, stanowi ono 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Uwag nikt nie zgłosił. 

 

Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie wpłynęła żadna interpelacja. 

Zapytań również  nie było.  

 

Ad. 10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 

Burmistrz przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinii 

Komisji Rady: 
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a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy radni zgłaszają uwagi. 

 

Radny Michał Dopierała -  czy 50 000 zł jest zaplanowane na utrzymanie zimowe dróg 

powiatu, czy na przycinanie i koszenie poboczy. 

 

Burmistrz – to są pieniądze na utrzymanie dróg, koszenie poboczy z trawy i przycinanie tam 

drobnych odrostów.  

 

Radny Michał Dopierała -  przekazanie w/w kwoty jest tylko jednorazowo, czy przewidziano 

przynajmniej na  dwa razy ponieważ jesienią należałoby powtórzyć przycinanie.  

 

Burmistrz -  powinno to wystarczyć na dwa razy, ja nie chcę wchodzić w zadania Powiatu. 

Podpisujemy porozumienie jako Gmina, ale dalej adresujemy je do Zakładu Aktywności 

Zawodowej i  ZAZ z komórką związaną z drogami w Powiecie, ustala za jaką kwotę i ile razy 

to zrobią. Przyjmuje się, że powinno to być dwa razy, ale często jest wskazanie z Powiatu, 

żeby wykaszać szczególnie tam, gdzie są skrzyżowania, co jest zrozumiałe. W zeszłym roku 

Powiat coś dołożył, bo jakąś rezerwę mają,  starają się, żeby w miarę to funkcjonowało. Ale 

jeżeli chcemy ciąć więcej, to oznacza, że Gmina Borek Wlkp. musiałaby dokładać do cięcia 

przy drogach powiatowych. A Gmina Borek Wlkp. ma też swoje zadania. Powiat z 

pozostałymi gminami, ogłasza przetarg,  wtedy może pojawić się firma z Rawicza, z 

Wrocławia, czy ze Szczecina i szukaj wiatru w polu. A nasz luksus polega na tym, że to 

zadanie przyjmuje nasz ZAZ, który  wykonuje te zadania tam, gdzie jest akurat taka potrzeba, 

chociaż czasami ZAZ wytnie więcej niż mu zapłacono, ale robimy to dla naszych 

mieszkańców.   

 

Radny Michał Dopierała - takie tłumaczenie, Panie Burmistrzu, że Powiat tylko swoje by 

robił,  to wychodzi na to, że my za chwilę na drogi powiatowe też nie będziemy dokładać, 

chociaż one są na naszym terenie, bo skoro każdy ma za swoje odpowiadać. Ja myślałem, że 

skoro dokładamy to w tej puli będzie wycięcie gminnych dróg i powiatowych.  
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Burmistrz – pieniądze na drogi gminne są w  budżecie gminy, mamy podpisaną umowę z 

ZAZ-em na cięcie, gdzie tylko mamy zgłaszane. W zeszłym roku nie miałem żadnych uwag. 

W każdym razie do mnie żadne uwagi nie dotarły, żeby gdzieś nie były wycięte przy drogach 

trawy, czy krzewy przy drogach gminnych. Być może było to jeden dzień później czy dwa, 

ale było to zrobione. Jak chodzi o drogi powiatowe, to też staramy się, że była interwencja i 

powiat pod naporem, ale godził się żeby wyciąć, więc jakoś tam to funkcjonuje, ale to jest 

racja, że powinno być tych pieniędzy ze strony Powiatu więcej. Dobrze, że mamy podpisaną 

umowę z ZAZ-em i są cięte krzewy, gdzie tylko mamy zgłaszane. W zeszłym roku nie 

miałem żadnych uwag.  

 

Michał Dopierała - mam jeszcze jedno  pytanie. I Zimnowoda i Borek Wlkp.  będą miały 

pompę ciepła, czy korzystamy z dofinansowania? Czy z naszych środków? 

 

Burmistrz – wprowadziliśmy trzy istotne zadania. Takie najbardziej potrzebne zadanie jest 

związane z obiektem sportowym, bo zużycie prądu będzie znacznie większe. Jednak ze 

względu na to, że pojawiły się środki zewnętrzne z Krajowego Planu Odbudowy i można 

składać wnioski. Cała inwestycja ma wynieść 1 600 000 zł. My zabezpieczamy środki na 

VAT i nasze 20%, o 80% się staramy. Mam nadzieję, że dojdzie do porozumienia, jednak jest 

mało prawdopodobne, że z tej puli dostaniemy pieniądze. Dlatego też nie godziłem się od 

samego początku, żeby iść tą drogą, jaką chciała firma, która nas prowadzi, przygotować plan 

funkcjonalno-użytkowy, w wersji taniej za 1200 zł, jest on trochę droższy, kosztuje na każdy 

obiekt około 3 000 zł, ale dzięki temu jest naszą własnością. On określa wszystkie te 

gabaryty, jak teraz będą pojawiały się inne programy, to możemy zgłaszać go tam i korzystać 

z innych programów. Wcale nie musimy przez Klaster Energetyczny Powiatu Gostyńskiego. 

Za chwilę mogą się pokazać pieniądze z Lokalnej Grupy Działania, czy gdziekolwiek, a my 

będziemy przygotowani. Tę naszą część sobie zabezpieczyliśmy. W Gminie Borek Wlkp. nie 

ma wielkiego przemysłu, nie ma wielkich podatków i jeżeli nie uzyskujemy co najmniej 60-

cio procentowego dofinansowania na jakieś zadanie, to Rada nie podejmuje decyzji o 

inwestycji, bo nas na to nie stać. Jak już podejmujemy decyzję o stuprocentowej inwestycji 

Gminy, to wtedy jak już nie ma możliwości pozyskania żadnego dofinansowania. Na 

przykład pojawiła się oferta, budowa tężni w  90% dofinansowania,  a koszt całkowity to ok 

100 000 zł. Składamy wniosek. Jeżeli otrzymamy 90% dofinansowania i miałoby nas to 

kosztować 8 000 zł czy 9 000 zł to realizujemy, ale jak się okaże, że nie dostaniemy 

dofinansowania, to nie będziemy tego realizować. My to zrealizujemy, kwestia czasu, bo na 
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to pieniądze naprawdę są, tylko trzeba trafić we właściwy program i dostać to 

dofinansowanie. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie  był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LXIII/ 511 /2024 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Leszek Chałupniczak, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Borek Wielkopolski na 

lata 2024 - 2031 

Burmistrz przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię 

Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LXIII/ 512/ 2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

3) zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Aktywności Zawodowej 

w Leonowie z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy 

Borek Wlkp. 

Burmistrz przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię 

Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LXIII/ 513/ 2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

4) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2024 r. 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 
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Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie  wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LXIII/ 514/ 2024 w w/w sprawie stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

 5) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności   

zwierząt na terenie gminy Borek Wlkp.  w 2024 roku 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, 1 radny wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 515 /2024  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gawroński Romuald, 

Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak 

Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

Wstrzymuję się (1): Dopierała Michał 
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6) wyrażenia woli kontynuacji członkostwa Gminy Borek Wlkp. w Stowarzyszeniu  

„Wielkopolska z Wyobraźnią” tworzącego Lokalną Grupę Działania 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 516 /2022  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

7) przyjęcia od Powiatu Gostyńskiego w 2024 roku zadań polegających na utrzymaniu    

dróg powiatowych w zakresie koszenia poboczy i przycinania odrostów krzewów 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  
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Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 517 /2022  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej 

p.w. Pocieszenia NMP  w Borku Wielkopolskim 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 518 /2022  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

9) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet radnym Rady Miejskiej Borku  

Wielkopolskiego 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 
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a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 519 /2022  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

10) ustalenia wysokości oraz zasad wypłacania diet sołtysów i przewodniczącego Osiedla   

Borek Wielkopolski 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 520 /2022  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

11) zwrotu kosztów podroży służbowych radnych gminy 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 521 /2022  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

12) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad udzielania dotacji na realizację zadań 

inwestycyjnych obejmujących finansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej 

ewidencji zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków 

 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 
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Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 522 /2022  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 

 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony 

dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Następnie otworzył dyskusję nad projektem uchwały, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr  LXIII/ 523 /2022  w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał,  Florczyk Damian, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz 
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Ad. 11. Wolne głosy i wnioski. 

Burmistrz – przedstawił  odpowiedź na zapytanie radnego Radosława Andrzejaka zgłoszone 

na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady dotyczące bezpłatnego przejęcia od Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa działki o numerze ewid. 73/3, obręb Siedmiorogów Drugi. 

W październiku 2023 roku do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa zostały wysłane 

dokumenty potrzebne do bezpłatnego przejęcia, tj. operat szacunkowy, zaświadczenie o 

przeznaczeniu działki w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego i Studium, 

oświadczenie o usunięciu azbestu, oświadczenie o zaplanowanych środkach finansowych, 

wypis i wyrys z rejestru gruntów. W odpowiedzi na przesłaną dokumentację, KOWR w 

piśmie, które wpłynęło do Urzędu dnia 15 grudnia 2023 r., wskazał jakie elementy w operacie 

szacunkowym wymagają poprawy lub wyjaśnienia. Obecnie operat szacunkowy jest w trakcie 

zmiany. Do końca lutego 2024 r. rzeczoznawca majątkowy ma przesłać jego poprawioną 

wersję, która zostanie przekazana do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

 

Radny Artur Osowicz - na posiedzeniu Komisji zgłaszaliśmy potrzebę łatania dziur między 

innymi na drogach powiatowych. Sam przedstawiłem problem nawierzchni na ulicy Zdzież. 

Chciałbym to dzisiaj doprecyzować, bo nie chodzi tylko o to, żeby ktoś przyjechał, rzucił 

trochę asfaltu, ubił i odjechał, pomimo dalszej nierówności. Chodzi przede wszystkim o to, 

żeby na ulicy Zdzież wyrównać te równości, które powstawały przez lata. Dlatego dobrze by 

było, gdyby fachowcy z Powiatu przyjechali na ulicę Zdzież, zobaczyli, ocenili i stwierdzili, 

że ta droga rzeczywiście nie wygląda najlepiej. Wiem, że został opracowany projekt na 

remont ulicy Zdzież. Rok temu apelowałem na sesji o potrzebie remontu ulicy Zdzież, ale być 

może w mniejszej skali, bo nie chodzi tylko o to, żeby wybudować autostradę do nieba, bo 

chodzi o to, żeby to była droga do kościoła i ładna droga dla mieszkańców. A taki właśnie 

projekt, z tego co wiem jest opracowany. Ten projekt jest schowany do szafy, w tak zwanej 

modnej dziś, zamrażarce i nie wiadomo, czy kiedykolwiek doczeka się realizacji. Dlatego 

proszę o przekazanie do Starostwa informacji o pilnej potrzebie naprawy nawierzchni na ulicy 

Zdzież i być może opracowaniu nowego projektu, który będzie bardziej możliwy z 

finansowego punktu widzenia.  

 

Burmistrz  - ustosunkuję się tutaj do wypowiedzi radnego Artura Osowicza. Od Pana 

pierwszego słyszę, że Powiat ma jakikolwiek projekt przygotowany. Nigdy Powiat czegoś 

takiego mi nie powiedział. Nikt z Powiatu, ani wicestarosta, ani obecny członek zarządu pan 

Jakubowski, który drogami się zajmuje. Być może nie należało mi mówić, bo przecież nic 
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wspólnego z drogami powiatowymi nie mam, ponieważ zgodnie z przepisami Powiat 

otrzymuje swoją pulę pieniędzy na funkcjonowanie z PIT-u, tak jak Gmina otrzymuje z 

podatków mieszkańców gminy Borek Wielkopolski. Tak też Powiat, otrzymuje z części PIT-u 

dochody właśnie na swoje zadania. Drogi powiatowe od lat są kulą u nogi wszystkich gmin, 

nie tylko Gminy Borek Wielkopolski. Powiat nie ma wystarczających środków, nie wnikam 

w to, czy pieniądze wydaje w zbyt dużej ilości na szpital czy na jakieś inne zadania. To jest 

sprawa Powiatu. Od tego są radni powiatowi. Powiat podjął uchwałę, jak będzie robił drogi 

powiatowe na terenie gminy, gdzie Gmina będzie dokładała 50%. Jakim prawem. Równie 

dobrze Wy możecie podjąć decyzję, że Gmina Borek Wielkopolski będzie robiła te drogi 

gminne, do których Powiat dołoży 50%. Ale wiedząc, że Powiat nie będzie robił gminnych 

dróg i najlepiej jest powiedzieć, bo Burmistrz. Nie Burmistrz. To Rada zatwierdza budżet, nie 

Burmistrz. I to Rada decyduje o finansach, dlatego podjęliśmy decyzję, że będziemy dawać 

pieniądze i nie ma drogi od lat, czy za moich czasów, czy wcześniejszych, chodników w 

Bruczkowie,  w Jeżewie, czy w Siedmiorogowie Drugim. I za moich czasów od 9 lat, nie ma 

drogi, gdzie by Gmina Borek Wielkopolski się nie dołożyła. Choćby pierwsza droga, którą 

razem z Powiatem kończyłem dokładając pieniądze z budżetu Gminy, była to droga 

Strumiany. Dzięki temu dofinansowaniu Gminy Borek Wielkopolski drogi Jeżewo, Jawory, 

Wycisłowo, Bruczków, Leonów, skrzyżowania w Siedmiorogowie, następny odcinek, 

Siedmiorogów Drugi do Zimnowody. Wszystkie drogi są dofinansowane w 50% przez Gminę 

Borek Wielkopolski. Zobowiązałem się też, że jeżeli Powiat do budżetu wprowadzi pieniądze 

na 2024 rok na drogi przez Zalesie i Siedmiorogów Pierwszy to my pieniądze dołożymy. 

Muszę mieć zgodę Rady, ale takie przyrzeczenia składam. Dlatego nikt nie może powiedzieć, 

że my nie współpracujemy, chociaż nie powinniśmy, bo jak dajemy pieniądze na drogi 

powiatowe, a daliśmy w tym okresie 2 000 000 zł, nie mamy na inne swoje zadania. 

Oczywiście, gdyby Gmina miała sytuację finansową przed laty na plusie, a nie 11 000 000 zł 

długu, gdzie trzeba płacić odsetki, jeszcze rozwijać gminę, realizować zadania. To się fajnie 

dofinansowuje, ale każde nasze dofinansowanie w sytuacji, kiedy mamy jeszcze ciągle ogon, 

chociaż coraz mniejszy, wiąże się z tym, że my kredytujemy Powiat, ale robimy to dlatego, że 

przy tych drogach mieszkają nasi mieszkańcy. Spójrzmy na ulicę Dworcową, pierwszy 

odcinek był robiony do szkoły, jeszcze za poprzedniego burmistrza, jest całkiem, całkiem, 

jednak dalej robi się sito coraz bardziej. To jest ta sama sytuacja co na Zdzieżu. Jestem cały 

czas otwarty jeśli chodzi o Zdzież, bo rozmawialiśmy już na ten temat, nawet z pewnymi 

metodami odwodnienia, żeby woda nie leciała do kościoła, tylko musi być najpierw 

inicjatywa ze strony Powiatu i wpisanie w budżet Powiatu, a nie takie harce i podchody typu, 
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że my byśmy chcieli tylko ktoś nie chce. To są kłamstwa. I tutaj jak już jestem przy głosie, 

proszę tego źle nie odebrać, nie mówię wcale złośliwie, a to, że może głośniej, czasami 

mówię, to wybaczcie dobrze, wiecie dlaczego. Co noszę, więc sam się czasami nie do końca 

dobrze słyszę i dlatego ton czasami podnoszę, ale ja się wypowiedziałem ze względu na to, że 

ruszyła kampania wyborcza. Mój konkurent Janusz też się wypowiedział. Harcownicy, 

wojenki podjazdowe, trole, jakieś informacje nieprawdziwe, przekłamania. Nie do końca 

powiedziane prawdy. Wyrzucanie jakiś pierdołków typu ścieżka Lisia, Droga, Lisia Góra. 

Pewnie, że tam jakieś kamyczki są, bo trzeba było na krótki czas wsypać coś między starą 

nawierzchnię, a ścieżkę, ponieważ w tym roku za jakieś 15 dni będzie gotowy projekt, bo już 

jestem po uzgodnieniach i będzie zrobiona ta droga, tak że będzie dochodziła do ścieżki, a na 

środku, będą paliki uginające się. Z tyłu, obok skarpy teren zostanie zrównany i to będzie 

dopiero zakończenie projektu. Tylko niektórzy nie rozumieją, że na pewnym etapie mogło 

być tylko to zrobione, bo tylko na to było dofinansowanie, a w danym momencie pojawia się 

na coś innego. My możemy tylko inwestować przy dofinansowaniach. Mamy środki tylko 

najwyżej na nasze zadania i to wszystko. Podobnie nie będę się odnosił do innych rzeczy, 

innych przekłamań. Wszystkich tych, którzy to piszą, zapraszam do Gminnego Ośrodka 

Kultury w terminie i godzinie przyzwoitej i odpowiem na wszelkie pytania, wszelkie 

insynuacje, wyjaśnię wszystko, łącznie z basenem, który w 2010 roku zaplanowałem i 

chciałbym wybudować, a ciągle go nie wybudowałem. To nie znaczy, że się z niego 

wycofałem. Mam go ciągle w myślach, mam wyznaczone miejsce, chodzi tylko o źródło 

ogrzewania. Jedno nie wyszło, ale pojawił się następny. Myślę o terenie przy szkole z 

wykupem od jednego z właścicieli, wybudować niewielki basenik, miejsce, gdzie ludzie będą 

mogli na trawce z ręcznikami się położyć. Na nasze potrzeby, choćby i dwa miesiące było 

czynne i już jestem w dosyć dużym stopniu zaawansowania. Nie chciałem tego mówić, ale 

skoro przeciwko mnie taki argument użyto, to mogę tylko powiedzieć, że jeden z 

pracowników Urzędu już nad tym pracuje od dłuższego czasu. Ja nie mówię wielu rzeczy, 

dopóki nie mam gotowych do końca. Mieszkańcom wolno wszelkie insynuacje wyrażać. Taki 

jest czas wyborczy, niech się wszyscy wyładują i powiedzą, co myślą, ale my, być może 

spotkamy się w maju. Być może nie, ale ci co się spotkają, to muszą ze sobą współpracować. 

Trzeba się spotkać następnego dnia po wyborach na ulicy powiedzieć sobie dzień dobry. 

Trzeba sobie powiedzieć prawdę, nawet jak coś boli. Dlaczego nie. Dlatego jestem gotów 

spotkać się z każdą grupą, o każdej porze dnia i nocy, nocy może nie, bo to przesada. I 

jeszcze jedną rzecz wyjaśnię, bo sam zauważyłem błąd w swoim wystąpieniu prasowym. 

Powiedziałem, że bezrobocie 15%, a chodziło o bezrobocie powyżej 9% w 2015 roku.  
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Być może szybko powiedziałem, dziennikarz nagrał i wyszło bezrobocie w 2015 roku 15%, 

nie 9%. Tylko, że jeżeli ktoś do mnie dzwoni z zaskoczenia, też mam prawo do popełnienia 

pewnego błędu. Za tę pomyłkę przepraszam, ale resztę podtrzymuję. Nie mogę powiedzieć, 

że wszystkim życzę powodzenia, bo byłbym nie w porządku. Każdy ma swoją grupę, każdy 

stara się jak może, ale nie bądźmy wrogami. Działajmy dla Gminy, najlepiej jak potrafimy.  

A co wyjdzie, to wyjdzie. Jestem dziewięć lat już Burmistrzem, Rada jest teoretycznie moja, 

w I kadencji trzech radnych, w II sześciu, później pięciu radnych, a jakoś współpracujemy. Ja 

proponowałem, a decyzje finansowe Wy podejmowaliście. Ja to wszystko robię, 

przygotowuję, ale ostatecznie rękę podnosicie Wy. To są wspólne decyzje.  

 

Radny Tomasz Szczepaniak - ja chcę wrócić do szerokopasmowego światłowodu, o którym 

tak dość dokładnie dyskutowaliśmy na Komisji. Na stronie internetowej Borku Wlkp. jest 

napisane, że mieszkańcy mają się zgłaszać podając adres  nieruchomości. Byłem u 

pracownika Urzędu Miejskiego i powiadomił mnie, że na razie, abym podał nazwę ulicy i czy 

to wystarczy. 

 

Burmistrz -  zwrócę uwagę, aby pracownik zapisywał adresy, bo czasami może być sytuacja, 

tak jak w przypadku miejscowości Zalesie, gdzie dla dwóch domów nie podciągnęli.  

 

Radny Tomasz Szczepaniak  - wcześniejsza firma rozmawiała z nami chyba już  z 2 lata temu 

i podpisywaliśmy takie przedwstępne umowy, żeby wiedzieli gdzie ewentualnie mają ciągnąć 

światłowód i czy im się to opłaci. Przesłali mi wiadomość, że jest wystarczająca ilość 

domostw i mogą robić linię ale, to jest stan na 2 czy nawet 2,5 roku wstecz. Czy Burmistrz się 

orientuje czy te dane teraz będą wykorzystywali, czy to będzie nowe rozdanie. 

 

Radna Magdalena Przybylak - INEA wówczas takie przedwstępne umowy chciała 

podpisywać, ale później jak wyniknęła pandemia  wszystkie projekty zostały anulowane. Czy 

te dane, które były wykorzystywane wcześniej, teraz są nieaktualne.  

 

Burmistrz - przystępujemy jak do nowego projektu, bo na różnych etapach pojawiały się 

różne programy z różnych źródeł. Teraz musimy mieć jedną porządną mapę. Jak już 

powiedziałem, nie ma takiego zalecenia, bo wszedł kolejny program. Ja ich zatrzymałem na 

dwa tygodnie i powiedziałem, że chcę przedstawić pełen obraz gminy, bo już widziałem na 

mapie, którą mi pokazali, że w niektórych miejscach brakuje. Dlatego ja to wstrzymałem na 
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dwa tygodnie. Żeby była jasność sytuacji do 29, ale jak ktoś poda po 29, a oni już będą mieć 

zrobioną mapę, to aby nikt nie miał pretensji. Teraz wszystko podawajcie dokładnie jeszcze 

raz. Bo to jest zupełnie inna pula pieniędzy. Jeżeli kogoś nie obejmie, to będziemy prowadzić 

dalsze negocjacje. 

 

Radny Radosław Andrzejak - proszę aby jeszcze raz przypomnieć Powiatowi odnośnie 

wycinki drzew, które wysadzają drogę i wycinki suchych konarów w Siedmiorogowie 

Pierwszym. Bo ten temat zaczęliśmy jakoś pół roku temu, dostaliśmy odpowiedź, że zajmą 

się w zeszłym roku i nadal suche drzewa stoją. Od skrzyżowania praktycznie w stronę 

Pogorzeli. Myślę, że może warto by było, żeby przejrzeli wszystkie drzewa na terenie naszej 

gminy, bo tych suchych konarów jest bardzo dużo, a teraz mamy często wichury i kiedyś 

może dojść do nieszczęścia.  

 

Burmistrz - na pewno pismo wyślemy. Tak, jak po Komisji wysłaliśmy od razu pismo do 

Powiatu o wszystkich drogach, które zgłaszaliście, ale my możemy jedynie wysłać listy. Po 

kosztach nasz ZAZ może to uporządkować, ale to Powiat musi dać zlecenie, a Powiat jak ma 

pieniądze, tak daje. Do radnych powiatowych należy zgłosić sprawę i walczyć. To radni 

powiatowi powinni tu być i zgłosić sprawę.  

 

Radny Artur Osowicz -  ja jeszcze ustosunkowując się do wypowiedzi Burmistrza. Ulicą 

Zdzież interesuję się już od dawna i rozmawiałem swego czasu z jednym z pracowników 

Starostwa z Wydziału Dróg i zapytałem jak wygląda temat Zdzieża. Mamy projekt i na 

podstawie tej odpowiedzi, powiedziałem o projekcie.  

 

Burmistrz - mówiłem na Komisji, że zalewa klasztor. Było spotkanie z  proboszczem, 

Wicestarostą i  inspektorem ds. dróg. Zostały ustalone pewne rzeczy. Proboszcz w miarę 

możliwości wykonał swoją część. Ja z wykonawcą załatwiłem, ale zlecenie musi dać Powiat  

i pokazać, że ma pieniądze w budżecie na zrealizowanie tego dywanika, bo zrobienie przeze 

mnie kanalizacji mija się z celem. I to Gmina Borek Wlkp. zrobiła, tak się podzieliliśmy.  

I umarło. Nie ma tu też z mojej strony żadnej złośliwości, zaś tego co Pan proponował wtedy, 

żeby pójść za ciosem i przejąć drogę, ja tego nie mogę zrobić, ponieważ jak przejmę jeden 

odcinek będą kolejne wnioski, a Powiat będzie bił brawo, że pozbył się drogi. Pozostali 

mieszkańcy powiedzą, skoro można ul. Zdzież, czyli znowu w Borku, to dlaczego nie w 

innych miejscowościach. A mieszkańcy są równi wszędzie. Sami wiecie, jakie wielkie 
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pieniądze szykujemy w tej chwili na wieś, w budżecie prawie 12 000 000 zł jest przeznaczone  

na inwestycje, w tym drogowe przeszło 8 000 000 zł, sięgające prawie 9 000 000 zł. W tym 

miejskie i wiejskie. W Osówcu nie tylko ten wnioskowany odcinek będą mieli zrobiony, ale 

doprojektowaliśmy jeszcze nitkę. Mamy już kosztorys i mieści się w środkach, które 

zaplanowaliśmy. Nie wiem, co będzie po przetargu, ale na razie jest dobrze. Jeżeli przetarg w 

tym się zmieści, to w maju mają budowane. A pozostałe projekty do 31 marca mają być 

gotowe. Teraz są w Starostwie celem ostatecznych uzgodnień, w tym chodniki, nie chodniki 

podokładane tam gdzie można, gdzie nie można, gdzie poszerzenia, gdzie połączenia, dlatego 

tak dokładnie znam tą sytuację, Lisia Droga, Lisia Góra, poszerzenia Skoków, Bruczków, czy 

Zimnowoda gdzie nawet mostek będziemy musieli przesuwać, bo na szerokość by się nie 

zmieściła i barierka będzie musiała być odginana, chodnik lekko przebudowany i przepusty. 

Wszystko zostało dopracowane. Do 31 marca będzie gotowa dokumentacja. W kwietniu 

przetargi, w maju wchodzą, w październiku koniec. A następne inwestycje mamy przecież już 

też w projektach i też już staram się o środki, ale z jakiego źródła nie będę ujawniał. 

 

Radny Piotr Kędzia - mam pytanie odnośnie stadionu. Rozumiem, że jeszcze nie jest otwarty, 

ale z chwilą otwarcia będzie jakiś regulamin odnośnie włączania i wyłączania świateł.  Bo jak 

te światła się będą palić zimą o godzinie 16.00 do 22,00, to nam 24 kW nie wystarczy. Nawet 

nam 50 kW nie wystarczy. Jeszcze, jak jestem przy głosie, bo ujęły mnie słowa Burmistrza o 

ludziach niepełnosprawnych, którzy pracują w ZAZ-ie w Leonowie. Mam brata, który pracuje 

w ZAZ i nie rozumiem, jak ludzie pełnosprawni mogą patrzeć na ręce ludziom 

niepełnosprawnym, którzy pracują, a oni nie tylko mają pracować, ale też się rehabilitują. 

 

Burmistrz - jeśli chodzi o stadion, okres, w którym był ukończony nie sprzyjał temu, żeby 

oficjalnie dokonać otwarcia, a mamy coś pięknego, co tworzyliśmy przez ileś lat, co 

naprawdę zazdroszczą nam inne Gminy. Dlatego 21 marca już zapraszam na otwarcie 

stadionu, szkoła przygotuje zawody lekkoatletyczne, we współpracy z Wisłą. Zakupiliśmy 

nawet płotki do skakania, takie uniwersalne dla dzieci i dla dorosłych osób. Jeśli chodzi o  

oświetlenie, regulamin wewnętrzny musi być. Oświetlenie na stadionie pobiera dużo energii. 

Dlatego już został przygotowany regulamin, choć jeszcze nie wisi, będzie określone, że na 

przykład we wtorki od godziny 19:00 czy 20:00 lub 21:30. I w tym czasie kto chce może 

przyjść chodzić np dwa razy w tygodniu. Mecz, to już jest zupełnie oddzielny temat. 

Założenia podałem osobiście, więc mam nadzieję, że zostały polecenia wykonane. Obecnie z 

Prezesem Wisły bardzo dobrze mi się współpracuje i mogę powiedzieć, że chociaż były 
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początki bardzo trudne, to idzie dobrze. Ja powierzyłem stadion Wiśle. Przekazaliśmy,  

w budżecie dodatkowe środki 50 000 zł na utrzymanie pracownika na stadionie. Stadion 

kosztował przeszło 3 000 000 zł, to trzeba dbać, trzeba sprzątać, nie może być zaniedbany.  

I tak bym musiał wynająć pracownika. Jak był ktoś z zewnątrz, to Wisła mówiła że źle 

sprząta. I zostało wszystko uregulowane, łącznie  z finansami. Dostali tyle pieniędzy, ile 

chcieli, żeby wszystko funkcjonowało.  

Zapraszam na otwarcie stadionu, takie na zakończenie naszej kadencji, bo to jest nasza 

zasługa. 

 

Radny Michał Dopierała – boisko treningowe proponuję przeznaczyć na lodowisko zimą. 

 

Burmistrz- ten teren przejmowaliśmy za niewielkie pieniądze. Jeszcze Pan Marian Jańczak 

kupował, ale nigdy nie został odrolniony i nie ma tam oficjalnie żadnego boiska 

treningowego. I Wiślacy o tym wiedzą. Wiedzą też, że na własną odpowiedzialność tam 

trenują. Klub Wisła dba o tę małą grupę chłopców, ale wiedzą też, że na własne ryzyko tam 

wchodzą.  

Aby teren ten odrolnić, musiałbym zapłacić 320 000 zł za hektar Powiatowi. W tym 

momencie nas na to nie stać, bo w zeszłym roku chciałem to już zrobić, ale nie udało się. Nie 

mówię, że w przyszłości nie zrobimy tego i wtedy dopiero będziemy mogli robić tam 

odwodnienia i tym podobne rzeczy. Poziom wody w Polsce od 50 lat nie był taki wysoki. 

Stan rowów jest niestety taki, że w przyszłości szykujcie się finansowo do tego, że będziemy 

musieli opracować program oczyszczania rowów w całej gminie.  

 

Radny Damian Florczyk - pkt wolne głosy, wnioski został przez radnego Osowicza 

rozpoczęty tematem dróg powiatowych, radny Andrzejak również kontynuował, Pan 

Burmistrz też i padło tam takie zdanie, na co pieniądze Powiat przeznacza, między innymi na 

szpital, bezpieczeństwo, ochrona zdrowia, oświata, sprawy socjalne są bardzo ważne, ale co z 

tego, że my będziemy ten szpital finansować, a będziemy mieli dziurawe drogi. Radny 

Andrzejak mówił, że komuś może gałąź spaść, jak karetka do szpitala pojedzie, jak będą same 

dziury. Więc może ta uwaga do kogoś dotrze, że te drogi też trzeba robić, żeby z osobą 

poszkodowaną dojechać na czas do tego doposażonego szpitala.  

Chciałbym także poruszyć sprawę, z którą zwrócili się do mnie mieszkańcy Zimnowody, w 

sprawie podjęcia działań o postawienie wiaty przystankowej przy drodze wojewódzkiej. 

Proszę o wystosowanie pisma do Zarządu Dróg Wojewódzkich w tej sprawie. Nie musi to być 
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jakaś duża. Tam był kiedyś przystanek. I teraz sprawa nurtująca mieszkańców Karolewa, i to 

nie od dzisiaj, od iluś lat.  W sprawie drogi, o której rozmawialiśmy na Komisji, było to 

analizowane również z Burmistrzem w trakcie rozmów roboczych. Przed chwilą zostało 

przedstawione jakimi środkami finansowymi dysponujemy, jakie są potrzeby, ale chciałbym, 

żeby to na sesji poruszyć, poprzez internet, dla osób, które nas obserwują. Mamy wśród nas 

kolegów seniorów radnych. Proszę przyjąć z poszanowaniem, że ileś już lat jesteście tutaj w 

tej Radzie. Droga w Karolewie się rozpada, podejrzewam, że w dwóch miejscach może się za 

chwilę zawalić, bo tak, jak wiem od mieszkańców starszych, tam szły jakieś rowy kiedyś i to 

tak było robione, jak było robione, ale chciałbym również wyjaśnić sytuację z obwodnicą, 

Czy to był wówczas w roku 2008 taki fake news na potrzeby wprowadzenia mieszkańców 

Karolewa w iluzję, że powstanie obwodnica kiedyś. A my wybudujemy drogę wam tutaj 

ładną, piękną, poza tym koszty inwestycji, tutaj jest druga obwodnica Borku Wlkp. Mamy 

wstępną koncepcję drogi, która pozwoli ominąć miasto z tej strony - mówi Elżbieta Pawlak - 

Sekretarz Gminy Borek Wlkp. Będzie ona biegła w pobliżu zakładów firmy Mróz, poza 

osiedlem 600-lecia i częściowo przez Karolew. To jest - Radio Elka. A zakończy się w 

pobliżu stacji CPN. W tym roku na pewno zrobimy projekt, a w następne rozpocznie się 

budowa - jest to wypowiedź ze stycznia 2008 roku. Koszty inwestycji ma sfinansować 

Gmina. Mimo, że to zadanie powinno należeć do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Nie wiem, 

dlaczego. Ten jednak nie planuje w najbliższym czasie takich przedsięwzięć, w związku z 

tym ustalono, że po wybudowaniu przez Gminę nowej drogi przejmie ją Zarządca Dróg 

Wojewódzkich. Gminny natomiast zostanie fragment drogi wojewódzkiej, prowadzącej od 

strony Koźmina, aż do Rynku w Borku Wielkopolskim. Chodzi o ulicę Zdzieską, która stanie 

się drogą gminną. Teraz dotarłem do decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach, zgody na 

realizację przedsięwzięcia, czyli budowy tej obwodnicy, jak tutaj zostało w artykule nazwane. 

Charakterystyki całego przedsięwzięcia, nie będę tutaj czytał, ale słuchajcie: wystąpi, istotne 

ograniczenie hałasu, drgań i zapylenie środowiska w czasie eksploatacji jezdni o nowej 

nawierzchni, zaś obniżenie oporów toczenia pojazdów pozwoli na dostrzegalne obniżenie 

emisji spalin do atmosfery. W tej samej decyzji -czytamy dalej- w trakcie postępowania 

wpłynęły uwagi mieszkańców miejscowości Karolew, którzy wnieśli w dniu 1 października 

2008 roku protest wobec zamiaru przebudowy drogi gminnej łączącej drogę wojewódzką nr 

438 od ulicy Koźmińskiej z drogą Powiatową P 90 4965, czyli droga prowadząca do 

Strumian. Z przeprowadzonej rozmowy z mieszkańcami Karolewa wynika, że obawiają się, iż 

powstała droga w przyszłości stanie się obwodnicą Gostyń- Koźmin-Pogorzela, a co za tym 

idzie wzrośnie ruch pojazdów, hałas, zapylenie i emisja spalin. Z odbytego w dniu 3 
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października 2008 roku spotkania oraz pismem złożonym dnia 30 października 2008 roku 

przez Radę Sołecką Karolewa wynika, że wielu mieszkańców, którzy złożyli swój podpis 

przeciw wyżej wymienionej inwestycji, oświadczyło, że zostali mylnie poinformowani i są 

zdecydowani wycofać swoje poprzednio deklarowane poparcie. Rozmawiałem z osobami, z 

tych komitetów i faktycznie zostali wprowadzeni w błąd. Nie jest to teraz przedmiotem moich 

rozmów z tymi organizującymi, zbierającymi te podpisy. Obwodnica to dziesięciolecia może, 

zanim by cokolwiek powstało. Oczywiście z dala od jakiejś stref mieszkalnych, ale 

mieszkańcy Karolewa, zostali obdarowani w taki piękny sposób przez ówczesne rządzące 

władze takim prezentem. Powstała obwodnica, tak jak tutaj było mówione. I teraz traktować, 

tę obwodnicę że był fake news puszczony. I ludzie zgódźcie się, bo drogi nie będziecie mieli. 

Ale jeżeli już jest, to niech ta droga będzie. Proszę o zwrócenie się, o pozyskanie jakiś 

środków zewnętrznych nie na przebudowę, ale założenie jakiejś nowej nawierzchni, bo są 

różne metody, żeby to trochę i poprawić. A może w przyszłości, tak jak kiedyś Panie 

Burmistrzu rozmawialiśmy, może ta obwodnica gdzieś tam powstanie. Gmina się rozwija, 

więc jest okazja, ku temu, aby tę infrastrukturę poprawić.  

 

Burmistrz - przystanek w Zimnowodzie był w stanie fatalnym, ledwo stał, rozwalony. 

Mieszkańcy  wystąpili o jego przejęcie i zagospodarowanie, zwrócili się do wojewódzkiej i 

dostali zgodę na zabranie tego złomu, jak to wtedy określano i zrobili tam gołębnik. Obecnie, 

skoro jest wniosek, to oczywiście zwrócimy się do Zarządu Dróg Wojewódzkich o 

postawienie przystanku w Zimnowodzie. Jeżeli nie wyrażą zgody na postawienie przystanku 

myślę, że za zgodą Rady weźmiemy ten koszt na siebie i przystanek postawimy.  

Co zaś dotyczy się drugiej sprawy. Czy fake news, czy nie fake news, nie mi rozpatrywać. 

Istotnie, w 2008 roku wyszedł temat budowy drogi koło parku karolewskiego. W tym czasie 

było przygotowane też studium uwarunkowań i kierunków rozwoju gminy i faktycznie 

zaplanowano w studium obwodnicę. Studium jest tylko czymś, co już praktycznie nie 

funkcjonuje, ale jeszcze się na nim teoretycznie opieramy. Obwodnica są to ogromne 

pieniądze i musi być właściwe umotywowanie, ale wówczas z tego, co pamiętam, bo tematu 

za bardzo nie znam osobiście, bo w 2008 roku byłem tylko radnym i tak moje życie się 

układało, że zawsze byłem opozycyjnym, więc wiedzę zdobywałem szczątkami, gdzie tylko 

mogłem. Mnie się wiele rzeczy nie mówiło. Nie znałem żadnych tajemnic i tym podobnych 

rzeczy, żadnych umów poufnych i tym podobnych. Zapadła decyzja, że ze względu na walącą 

się ulicę Zdzieską, zabytkową, bo ulica Zdzieska się wówczas waliła, a tirów było coraz 

więcej, podjęto decyzję, że trzeba jakoś ratować ulicę ul. Zdzieską. Dlatego zapadł pomysł, 
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żeby tam zrobić tą obwodnicę. Gdyby ona została wykonana od początku do końca 

prawidłowo, nie zakładam, że ktoś miał złe intencje, ale sami widzicie, jak jest z 

wykonawcami. Robicie super drogę, za grube pieniądze, a ktoś gdzieś z mieszanką nagrzebał 

i zaczyna się też kruszyć. Wiadomo, że mamy system naprawczy wdrożony, umowę 

podpisaną z wykonawcą i wykonawca jest zobowiązany odcinki wymieniać, jak przekroczy 

pewien procent, będzie musiał zrobić wszystko. Tak i tam pewnie dobre były intencje, a 

wykonawcy są, jacy są. Tam była droga polna w dużej mierze.  

Odcinek drogi ul. Powstańców i Głosimy  też była poszerzana i też po jakimś czasie usiadła. 

My dwa razy składaliśmy o dofinansowanie. Polski Ład rozstrzygnął się pozytywnie, dali 

nam na studnie i odrzucili drogę. I dlatego drugi raz już przepadła. Dokumentacja jest. Jest 

aktualizowana, jak tylko pojawi się jakikolwiek program, będzie robiony, ale ja nie mogę 

czekać na program, dlatego już są zaplanowane pieniądze na tak zwane remonty cząstkowe, w 

newralgicznych miejscach, o których mówiliśmy, czyli od zakrętu - od remizy cały ten ciąg 

prawie aż do końca parku, będzie całe to pobocze robione, jeżeli się nie uda wcześniej jakieś 

finansowania innego otrzymać i później w kierunku, jak się jedzie do pałacu też jest jedno 

takie miejsce, a więc to będzie robione na pewno w tym roku. Zaś jak chodzi o odcinek, koło 

zakładu Mróz to tam została położona wówczas jedna nawierzchnia, może nie wszyscy to 

wiedzą, ja to wiem. I nigdy nie położono drugiej w swoim czasie. Nie wiem czy technologia 

czy nie. Dlatego wtedy za 80 000 zł uratowaliśmy tą nawierzchnię. I czekamy na lepsze 

czasy. Już się zaczęły w tym roku. Bo już pewne drogi, zabezpieczyliśmy te pierwsze 

nawierzchnie i będziemy w tym roku robić. I ona też czeka jako jeden ciąg na ściągnięcie. 

Założenie było 5 lat. W tej chwili tam się pojawiły 3-4 dziury, nie problem. W ciągu 2-3 

tygodni wrzucą tam znowu masę i pociągnie w razie czego jeszcze rok, ale te odcinki o 

którym radny Florczyk mówi, bezwzględnie będziemy w tym roku robili, jeżeli nie uda nam 

się dostać dofinansowania. Teraz przejdę do kwestii obwodnicy. Tak jak powiedziałem, nikt 

nam obwodnicy nie da tak sobie. Tylko wtedy, jeżeli ona będzie miała zastosowanie. Znowu 

ktoś powie, że jestem wizjonerem, ale od wizji się zaczyna, 6 lat trwała walka o główny punkt 

zasilania, tania energia przyciąga inwestorów, którzy zakładają chłodnie, nie chłodnie i na to 

po prostu liczę, biorąc pod uwagę jeszcze to, że na drodze nr 12 obwodnica się buduje do 

Leszna. To się nam wszystko ładnie splata bo w tym rejonie rodzi możliwość, powstania 

obwodnicy. I to jest nasza szansa na obwodnicę, że jeżeli w oparciu o ten główny punkt 

zasilania i powstające hurtownie czy zakłady, da nam taką możliwość. W KPO wiem, że są 

pieniądze na drogi, tak, że nie odpuścimy, bo ja Karolew traktuję jak miasto, zresztą sam 
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przecież kiedyś proponowałem, ale na razie odpuściłem, że powinno być osiedle Karolew, a 

nie wieś Karolew, ale wtedy ówczesny sołtys oprotestowywał.  

Ale może okazać się, że na miasta na drogi są pieniądze, to może wtedy mieszkańcy 

Karolewa się skuszą i połączymy to. Minimum w tym roku to, co powiedziałem będzie 

zrobione. I na to są pieniądze już zabezpieczone w wydatkach bieżących, także może radny 

spokojnie mieszkańcom odpowiedzieć, że ta sprawa zostanie na pewno załatwiona, a 

obwodnica tylko w takiej koncepcji może być realizowana, jak powiedziałem. W innej się po 

prostu nie da, bo musi być Zarząd Dróg Krajowych i Autostrad przekonany, że ta droga 

przynosi pieniądze. Wszystko wbrew pozorom jest biznesem. Jak ktoś myśli, że nie, to jest w 

grubym błędzie.  

 

Radny Damian Florczyk -  pewno mieszkańcy Karolewa ucieszą się takimi zapewnieniami, 

zwłaszcza odnośnie chociażby tego remontu. Nawiązując do mojej wcześniejszej 

wypowiedzi, nie może powstawać konflikt interesów z taką historyczną ulicą, jaką jest ulica 

Zdzieska, idąc dalej Zdzież, że wskazane było przeniesienie gdzieś ruchu, ale w międzyczasie 

pojawiła się sytuacja obwodnicy. Jeżeli tutaj powstanie strefa aktywizacji gospodarczej, 

wszystkie takie strefy mają dojazd do dróg krajowych i wojewódzkich. Może będzie to 

przyszłościowo, żeby odbywało się z dala od obszarów mieszkalnych. Kiedyś w Karolewie 

też nie był taki ruch. Dużo rzeczy się składa na to, że ta droga tam przeszkadza, przez 

Zdzieską jechali 30 km/h, a tu jak się rozpędzą tiry, to może dojść do jakiegoś 

niebezpieczeństwa, a hopki, spowalniacze nic to nie da, bo jeszcze może doprowadzić do 

dodatkowej tragedii. Mam jeszcze jedną sprawę korzystając z wizyty Kierownika Posterunku 

Policji w Borku, chciałbym zwrócić uwagę, że powoli zaczyna się wiosna i w Gostyń 24 

ukazał się artykuł odnośnie zaśmiecania parku. Dzisiaj też zostało powiedziane, osoby 

niepełnosprawne z ZAZ-u, dbają o porządek na terenie naszej gminy, zwłaszcza w parku, ale 

jest bardzo przykro, jak te osoby posprzątają, a za 2 dni jest to samo. Może jakieś patrole tam 

wysłać prewencyjnie. 

 

Kierownik Posterunku Policji w Borku Wlkp. -  Mateusz Szewczykowski - odniosę się do 

pytania radnego. Jak każdy park czy park Karolewski czy park w Borku Wlkp., czy w 

Pogorzeli, bo nasz posterunek obejmuje dwie gminy, jest objęty cały czas doraźną kontrolą. 

Policjanci boreccy też mieli przedstawiony artykuł Gostyn24. Myślę, że mieszkańcy 

zauważyli, że park cały czas był objęty nadzorem, ale po tym artykule, kilka razy dziennie 

tam się policja pojawia, zwłaszcza dzielnicowy, jeśli kogoś zostanie, nie ukrywam, jest 
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przeprowadzana z taką osobą rozmowa od razu, może jakieś mandaty czy inne, ale przede 

wszystkim społeczeństwo jest uświadamiane.  

 

Radny Michał Dopierała - pierwsza obwodnica, która miała być na naszych polach, ale 

Skoków potrafił się tak zorganizować, tyle napisał pism, teraz jest w innym miejscu, wszyscy 

są zadowoleni. Wykonano obwodnicę na popegeerowskim polu.  

Ja się dziwię, że Karolew w tym czasie nie potrafił tego zrobić, żeby tą obwodnicę przenieść.  

Trzeba było to zrobić i walczyć o to, aby obwodnicę tam zrobić.  

 

Radny Romuald Gawroński - jak będziemy robić remont tej drogi, newralgiczny punkt jest 

koło pana Wojtkowiaka i na tym zjeździe do mojej posesji. Ale tu już chyba 3 razy robiliśmy. 

Tam szedł rów i bez przerwy się tam ugina. Ale bez tej drogi, co byśmy teraz zrobili. Tyle 

tirów, tyle wielkich traktorów tam jeździ. Gdzie byś to puścił, gdyby nie szła przez Karolew 

droga. Ale trzeba ją robić, bo ona zaraz padnie. Tyle co tam idzie samochodów, tyle ciężkiego 

sprzętu zresztą po wsiach widać. Piękna droga, ale na jedno auto. A nie na te beczki, które 

ważą po 20, 30 ton i wszystko się kruszy. A wracając do miejscowości Karolew. Spójrzmy 

sobie w budżet jaki mamy od paru lat. Chociaż jestem tu radnym długo, zawsze Karolew był 

traktowany po macoszemu. Były PGR-y, robiły PGR-y. Za chwilę zacznie się sypać 

kanalizacja, która tam jest 45 lat. A wracając do 2008 czy 2010 roku, nie wnikajmy w to. 

Teraz jest teraz i radujmy się tym, co jest. Jakoś to spróbujmy naprawić i może inna Rada 

inaczej pomoże. Nie wiem, może nowy Burmistrz będzie, albo nowa Rada będzie. 

Zobaczymy. A odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza, że  w Radzie Miejskiej miał 1/3 

swoich radnych, czy ta Rada Burmistrzowi, robiła jakieś przeszkody. Nie było, nie widziałem, 

żeby tak było. Jak już mówimy o tym, że to jest prawie końcowe spotkanie, zawsze byliśmy 

za, jak było wszystko dobrze i prawidłowo. Tak czy nie. 

 

Burmistrz  - tak.  

Burmistrz - w Karolewie pewne rzeczy były robione przez fundusz sołecki.  Wiadomo, że 

fundusz sołecki to są niewielkie środki, ale wszystko powoli. Karolew jest specyficzny pod 

jednym względem i jak chodzi o własność. Na wielu terenach, jak Pan wie, chociaż 

chcieliśmy coś zrobić, nie można zrobić, ponieważ Agencja, która jest właścicielem ciągle 

znacznej części terenu, nie chce wyrazić zgody. Pism poszło mnóstwo. Dokumentacji jest 

pełno. Gdzie szło wszędzie się upchnęliśmy i zrobiliśmy. Nadal będziemy czynili starania. Co 

zaś do kanalizacji, rozmawialiśmy już na ten temat jakieś pół roku temu. Zgłosiłem to do 
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Boreckiego Zakładu Wodociągów i Kanalizacji, żeby przyjrzał się tematowi. Pan 

Twardowski na razie nie widzi potrzeby. Są jakieś 2 czy 3 inne newralgiczne punkty, które 

powiedział, że sam sobie z nimi poradzi. I nie trzeba na ten moment planować pieniędzy na 

kanalizację w Karolewie, dlatego podjęliśmy decyzję o Cielmicach, które za 900 000 zł są 

robione. W tym roku jest drugi etap. W przyszłym roku trzeci etap. Po 300 000 zł w budżecie 

co roku planujemy. Jak skończymy ten etap, będziemy myśleć o kolejnym, bo to też jest ze 

środków zewnętrznych. Gmina dostała pewne środki, które wciągnęła do budżetu, ale w 

czasie COVID naznaczone na określone cele, więc to nie jest tak, że ja sobie mogę te 

pieniądze na coś innego wydać, musiałem wydać na kanalizację. Piwnica jednego bloku, 

przez lata była zalewana, nikt nie mógł znaleźć rozwiązania. Poproszono mnie. I chociaż 

jestem laikiem, przyjrzałem się temu i stwierdziłem, że nie ma odejścia. To już jest zrobione.  

Robiliśmy inną drogę przy bloku, walczono o krzew, czy ma rosnąć czy nie, a nie o to, że 

woda idzie pod blok. Krzew wyciąłem i już woda nie blokuje. Droga wybudowana, 

połączenie jest zrobione, nie zaniedbujemy tego. Ilekroć jest zgłoszenie i jest możliwość zaraz 

robimy. Gdziekolwiek, cokolwiek jest, zaraz robimy, więc jakikolwiek temat wyjdzie, 

będziemy robić. Był deweloper, który chciał kupić działki - plac w Karolewie, widział tam 

miejsce na postawienie kolejnych bloków. Odmówiłem, bo to jest teren dla Karolewa. Nawet 

chyba wam tego nie powiedziałem. Ilekroć ktoś o cokolwiek się do mnie zwraca, wszystko 

raczej dostawał, jak to było możliwe, więc jeżeli są jakieś uwagi, to musicie mi zgłaszać.  

 

Przewodniczący Rady - dnia 21 grudnia br. radni otrzymali na piśmie informację o złożeniu 

oświadczeń majątkowych, które trzeba złożyć w dwóch terminach. Pierwszy do 29 lutego 

2024 r. i dotyczy okresu od 1 stycznia tego roku do 29 lutego. Natomiast drugie do dnia 30 

kwietnia br. Jeżeli są jakieś jeszcze niejasności, pytania proszę zwrócić się do pani Wójcik. 

Otrzymacie pomoc, wiarygodne informacje, kompetentna osoba, więc myślę, że nie powinno 

być żadnych problemów z tym.  

 

Burmistrz – uzupełnię wypowiedź Przewodniczącego Rady, zmieniły się przepisy, przedtem 

niezłożenie w terminie oświadczenia majątkowego oznaczało utratę diet w tej chwili oznacza 

utratę mandatu.  
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Ad.12. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad oraz brakiem innych głosów Przewodniczący 

Rady – Tomasz Pawlak zakończył LXIII  sesję Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

 

  Protokołowała      Przewodniczący Rady 

 

Wiesława Wójcik          Tomasz Pawlak 


